
 
 

Dagsorden 
Møde i Brancheudvalget for Liberale Erhverv 

 

Sted: Teams og GE sekretariatet 
Tidspunkt: 20. september 2022, kl. 10-11 
Mødeleder: John Jakobsen 
Referent: Astrid Maria Spring Öberg 
Deltagere: Dora Drechsel, Ole Kielmann Hansen, Jesper Hansen, Eva Dam (Teams) 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt.  

2. Status bordet rundt 
Ole: Det har været en stille sommer ift. ejendomshandler. Til gengæld er der gang i 

vedligeholdelsesaktiviteterne i ejerforeningerne. Forventer at bl.a. stigende elpriser kan gå ind og påvirke 

markedet. Har ansat en trainee, så forhåbentlig er der en ejendomsmægler mere i Nuuk om to år.  

Eva: Har t.o. fået henvendelse fra KTI i forhold til at udvide samarbejdet mellem byggebranchen og 

lokalafdelingen i Sisimiut.  

Jesper: Der er stadig god aktivitet både i det private og erhvervet, men der er i øjeblikket færre 

bolighandler og flere konverteringer som følge af rentestigningerne.  

Dora: Travlt forår og sommer. Der er åbnet op efter pandemien, så der er blandt andet mange 

forskningsaktiviteter, der kræver SAR-forsikringer. Bilforsikringer bliver også flere. Er ved at forny en række 

produkter ifm implementering af nyt system.  

John: Der er en del aktivitet, og oplever stadig rekrutteringsvanskeligheder. Der er strammere regler på 

bl.a. udlejningsområdet på vej, der muligvis kan medføre en nedgang i byggeaktiviteterne. Naalakkersuisuts 

forslag til skattelov er i store dele skudt til hjørne, hvilket er godt, da Skattestyrelsen ikke er gearet til at 

håndtere de opgaver, det ville medføre.  

3. Nyt fra sekretariatet 
Ikke noget nyt. 

4. Status på strategi-arbejdet 
Ikke noget nyt. 

5. Beskatning af likvidationsprovenu (se bilag i AdminControl) 
Revisorbranchen er bekymret for Naalakkersuisuts lovforslag, der forventes skabe nogle udfordringer i 

forbindelse med bl.a. generationsskifter. Forslaget er noget uigennemtænkt og der har manglet inddragelse 

af de brancher, det vil påvirke og som har kendskab til området. Intentionerne bag loven er gode nok, men 

måden det er sat op på er uhensigtsmæssig.  



 
I første omgang blev der ikke slået ned på denne problemstilling i det oprindelige høringssvar, men der er 

siden lavet et supplerende høringssvar. GE har fået foretræde for Inatsisartuts Finans- og Skatteudvalg og 

vil her forklare problematikken for det politiske niveau.  

6. Slutopgørelser og pensionsopgørelser (se bilag i AdminControl) 
Revisorbranchen oplever mange administrative udfordringer ift. Skattestyrelsen og der er behov for at få 

ryddet op i administrationen så der ikke sker så mange fejl. John går i dialog med revisionsbranchen om 

hvordan vi bedst kan gå til opgaven med adressere udfordringerne, da det højst sandsynlig også omfatter 

andre problemstillinger end slutopgørelser og pensionsopgørelser. 

7. Næste møde 
Start December. Astrid sender Doodle for uge 49. 

8. Eventuelt 
Såfremt der er ønsker til emner eller input der bør tages op til GE’s hovedbestyrelsesmøde i slutningen af 

oktober kan udvalgets medlemmer kontakte John. 


